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Vážení	občané,

	

v	minulém	vydání	jsem	Vás	infor-
moval	 o	 plánované	 výměně	 bole-
tického	panelu	v	budově	přístavby	
Základní	školy	v	Želechovicích.	Vy-
cházel	 jsem	z	posledních	 informa-
cí,	 že	 dotace	 na	 zateplení	 školy,	
o kterou	jsme	požádali	v	roce	2011,	
byla	 zařazena	do	 tzv.	 zásobníku	a	
její	přidělení	v	roce	2012	není	reál-
né.	Bohužel	situace	s	dotacemi	se	
mění	každou	minutu.	Podle	nejno-
vějších	zpráv	byly	podpořeny	i do-
tace	 ze	 zásobníku	 a	 proto	 jsme	
plánovanou	částečnou	rekonstruk-
ci	fasády	odložili.	V	létě	připravíme	
zadávací	 podmínky	 pro	 veřejnou	
zakázku	na	celou	akci	a	pokud	vše	
dobře	 půjde,	 v	 příštím	 roce	 školu	
zateplíme.	Třídy	družiny,	které	jsme		

	
	
v	přístavbě	uzavřeli,	projdou	rekon-
strukcí,	aby	byly	připraveny	na	za-
čátek	školního	roku.

	
Přeji	všem	krásné	teplé	léto	a	pří-

jemnou	dovolenou.
	

Bc. Michal Špendlík,
starosta
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Zastupitelstvo obce Želechovice nad Dřevnicí, v 
souladu s ustanovením § 84 zákona č.128/2000 
Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů

1.	 Zastupitelstvo	obce	vzalo	na	vědomí	zprávu	
o	 činnosti	 obecního	 úřadu	 od	 8.	 veřejného	
zastupitelstva.

2.	 Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 záměr	 výmě-
ny	 boletického	 panelu	 nové	 budovy	 ZŠ	 ze	
severní	 strany,	 provedení	 výběrového	 řízení	
v	 režimu	 veřejné	 zakázky	 malého	 rozsahu,	
jmenování	 komise	 pro	 otevírání	 obálek	 a	
hodnocení	nabídek	ve	složení	Špendlík,	Vaj-
dák,	Tkadlecová,	Zicha,	Hanzlík.	Náhradníci	
Paprčková,	 Pištěk,	 Pelc	 a	 pověřilo	 starostu	
obce	podpisem	smlouvy	o	dílo	 s	 vybraným	
uchazečem.

3.	 Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 záměr	 prove-
dení	sanace	vnitřních	prostor	školní	družiny.

4.	 Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 příspěvek	 pro	
Základní	 školu,	 p.	 o.	 na	 pořízení	 průmyslo-
vého	 vysavače	 s	 Hepa	 filtry	 v	 hodnotě	 do	
20 000	Kč.	

5.	 Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 vyčlenění	 fi-
nanční	částky	ve	výši	25	000	Kč	pro	příspěv-
kovou	organizaci	ZŠ	ve	výši	 jako	příspěvek	
na	úklid	po	provedení	stavebních	prací.	

6.	 Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 hospodářský	
výsledek	 Základní	 školy	 Želechovice	 nad	
Dřevnicí,	 příspěvková	 organizace,	 za	 rok	
2011	a	jeho	rozdělení.	

7.	 Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 Rozpočtovou	
změnu	č.	2/2012.

8.	 Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 prodloužit	 lin-
ku	 č.	 12	 na	 točnu	 pod	 Základní	 školou	 od	
1. 9. 2012	u	čtyř	vybraných	spojů.

9.	 Zastupitelstvo	 obce	 deklarovalo	 prioritní	
zájem	 na	 zkvalitnění	 dopravy	 občanů	 části	
obce	Paseky.

10.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 -	 zmenšit	 zastavěné	
území,	resp.	plochy	Bx	(	bydlení	specifických	
forem)	v	lokalitě	Paseky	o	pozemky	parcelní	
číslo	1623/5	-	lesní	pozemek,	1627/2	-	trvalý	
travní	 porost,	 1627/1	 -	 trvalý	 travní	 porost,	
1626	–	zahrada	-	viz	příloha	č.	1.

11.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 -	 zmenšit	 vymezení	
zastavěného	území,	resp.	plochy	Bx	(bydlení	
specifických	 forem)	 o	 pozemek	 parcelní	 č.	
1603/9	–	viz	příloha	č.	2.

12.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 -	 vyznačit	 plochy	 pro	
plánovanou	 točnu	autobusů	na	Pasekách	–	
ozn.	DS	–	na	parcelách	p.	č.	2477/6	a	p.	č.	
2478/1-	viz	příloha	č.	3.

13.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	územního	plánu	-	vypustit	z	návrhu	re-
zervních	ploch	pro	bydlení	parcelu	č.	2699/5	
–	viz	příloha	č.	4.

14.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	územního	plánu	-	změnit	označení	plo-
chy	hasičského	sportoviště	na	Pasekách	pod	
označením	RH32	na	OS	(plochy	pro	tělový-
chovu	a	sport).

15.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 -	 vyznačit	 účelovou	
komunikaci	na	parcelách	č.	2053/17	a	2129	
jako	plochu	dopravní	–	viz	příloha	č.	5.

16.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 -	 ve	 specifikaci	 ploch	
Bi	–	plochy	bydlení	individuálního	v	podmín-
kách	 prostorového	 uspořádání	 požadujeme	
vymezit	 podlažnost	 staveb	 maximálně	 2	
nadzemní	podlaží	s	možností	podsklepení	a	
podkroví.

17.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 námitku	 k	 Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 -	 ve	 specifikaci	 ploch	
SO	 –	 plochy	 smíšené	 obytné	 v	 podmínkách	
prostorového	uspořádání	požadujeme	vyme-
zit	podlažnost	staveb	maximálně	2	nadzemní	
podlaží	s	možností	podsklepení	a	podkroví

18.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 -	 požadujeme	 úpravu	
trasy	 obecního	 vodovodu	 na	 Pasekách	 dle	
zpřesňujících	podkladů	–	viz	příloha	č.	6.

19.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Návr-
hu	územního	plánu	-	změnit	vyznačení	ploch	
OK	-	ostatních	komerčních	podle	přílohy	č.	7.	
na	parcelách	č.	č.	2715/24,	2710/1,	2715/23,	
2662/11,	 2662/51,	 2706,	 2711/1,	 2662/49,	
2662/48,	2662/23,	2662/52,	2662/47,	2662/50,	
2662/10,	2662/44,	2662/45,	2662/43,	2662/9,	
2662/8	 -	 jako	 plochy	 návrhové	 ostatní	 ko-
merční,	podmíněné	zastavovací	studií

20.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	územního	plánu	-	vypustit	plochu	K	63	
viz	příloha	č.	8	a	nahradit	plochou	OK	-	ostat-
ní	komerční.

21.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	územního	plánu	–	 vymezit	plochy	par-
celní	č.	2662/7	a	2662/1	jako	plochy	K	–	Kra-
jinná	zeleň	a	ostatní	plochy	Bh	a	Bi	vymezit	
dle	přílohy	č.	7.

22.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	územního	plánu	–	vypustit	z	návrhu	plo-
chy	pro	T36,	37,	38	(protipovodňová	a	protie-
rozní	opatření),	je	řešeno	samostatnou	studií.

23.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 –	 doplnění	 podmínky	
v	 plochách	 Bx	 (plochy	 bydlení	 specifických	
forem)	 na	 podmínění	 výstavby	 a	 souladu	
s územní	studií	pro	Přírodní	park	Želechovic-
ké	Paseky.

24.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	námitku	k	Ná-
vrhu	 územního	 plánu	 –	 v	 plochách	 země-
dělských	Z,	 lesních	L	umístěné	 v	Přírodním	
parku	Želechovické	Paseky	–	doplnění	pod-
mínění	a	souladu	s	územní	studií	Přírodního	
parku	Žel.	Paseky.

25.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 vyčlenění	 fi-
nanční	 částky	 ve	 výši	 300	 000	 Kč	 vč.	 DPH	
na	 opravu	 cisterny	 SDH	 Želechovice	 nad	
Dřevnicí.

26.	Zastupitelstvo	 obce	 souhlasí	 s	 uzavřením	
smlouvy	s	firmou	NVB	Line,	s.	r.	o.,	Otroko-
vice,	 na	 realizaci	 dopravně	 bezpečnostních	
opatření	v	obci	v	ceně	185	940	Kč	bez	DPH.

27.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 uzavření	
Smlouvy	o	zřízení	práva	odpovídajícího	věc-
nému	 břemeni	 a	 věcného	 břemene	 vedení	
NN,	týkající	se	pozemku	p.	č.	1758,	k.	ú.	Že-
lechovice	nad	Dřevnicí.

28.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 Pravidla	 pro	
poskytování	příspěvku	na	činnost	organiza-
cím	pracujícím	s	dětmi	na	území	obce	a	Pra-
vidla	 pro	 poskytnutí	 příspěvku	 na	 pořádání	
jednorázové	akce	na	území	obce.

29.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 příspěvek	 na	
činnost	 s	 mládeží	 Sportovnímu	 klubu	 při	
Základní	škole	na	činnost	s	mládeží	ve	výši	
29 000	Kč,	TJ	Sokol	Želechovice	nad	Dřev-
nicí	ve	výši	50	000	Kč,	SDH	Želechovice	nad	
Dřevnicí	ve	výši	17	000	Kč,	organizaci	Junák	
ve	výši	10	000	Kč,	SDH	Želechovice	–	Pase-
ky	ve	výši	22	000	Kč,	Klubu	Raníček	ve	výši	
3 000	Kč,	Český	červený	kříž	4	000	Kč.

30.	Zastupitelstvo	 obce	 neschválilo	 mimořádný	
provozní	příspěvek	ve	výši	40	000	Kč	pro	TJ	
Sokol	Želechovice	nad	Dřevnicí.

31.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 mimořádný	
provozní	příspěvek	ve	výši	35	000	Kč	pro	TJ	
Sokol	Želechovice	nad	Dřevnicí.

32.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 příspěvek	 na	
činnost	 pro	 společnost	 Podané	 ruce,	 o.	 s.,	
ve	výši	30	000	Kč.

33.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 vklad	 část-
ky	100	000	EUR	(tj.	2	500	000	Kč)	na	dobu	
24	měsíců	do	banky	JaT	Bank	na	termínový	
vklad.

34.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 záměr	 prove-
dení	opravy	stávajících	vzduchotechnických	
a	 elektro	 rozvodů	 v	 nové	 budově	 Základní	
školy	v	režimu	havarijního	stavu.

35.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	záměr	vyčlenit	
finanční	částku	ve	výši	200	000	Kč	na	opravu	
havarijního	stavu	opěrné	zídky	místní	komu-
nikace	ul.	4.	května	u	čp.	50.

36.	Jednání	o	žádosti	o	zřízení	věcného	břemene	
pro	přípojku	vody	k	domu	paní	Smilkové	přes	
pozemky	p.	č.	1630	a	1630/1,	k	.ú.	Želecho-
vice	nad	Dřevnicí,	se	přerušilo	a	bude	o	něm	
rozhodnuto	na	dalším	zasedání	ZO.

37.	Zastupitelstvo	 obce	 souhlasilo	 se	 stavbou	
–	terénní	úpravou	–	pro	jízdárnu	koní	na	po-
zemcích	p.	č.	2081/12	a	2081/9,	k.	ú.	Žele-
chovice	nad	Dřevnicí.	

38.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	podání	žádostí	
o	bezúplatný	převod	pozemků	p.	č.	153,	653,	
892/2,	 892/5,	 2236/13,	 2236/15,	 2236/16,	
2300/11,	 2300/12,	 k.	 ú.	 Želechovice	 nad	
Dřevnicí,	 k	 Úřadu	 pro	 zastupování	 státu	 ve	
věcech	majetkových.

39.	Zastupitelstvo	obce	přerušilo	jednání	ve	věci	
podání	 žádosti	 o	 bezúplatný	 převod	 části	
pozemku	p.	č.	2173/5,	k.	ú.	Želechovice	nad	
Dřevnicí,	 k	 Úřadu	 pro	 zastupování	 státu	 ve	
věcech	majetkových,	do	vyjasnění	situace	a	
předložení	podkladů	firmou	Epos.

40.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 Lubomíru	 a	
Kristině	 Rybníčkovým,	 Paseky	 čp.	 211,	 Že-
lechovice	nad	Dřevnicí,	finanční	příspěvek	na	
vybudování	 ČOV	 ve	 výši	 50	 %	 skutečných	
nákladů,	max.	20	000	Kč.

41.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 prodej	 části	
pozemku	 p.	 č.	 2513	 o	 výměře	 80	 m2,	 lesní	
pozemek,	k.	ú.	Želechovice	nad	Dřevnicí,	dle	
geometrického	plánu,	za	cenu	80	Kč/m2.	

42.	Zastupitelstvo	 obce	 neschválilo	 prodej	 po-
zemku	 p.	 č.	 157/3,	 k.	 ú.	 Želechovice	 nad	
Dřevnicí.

43.	Zastupitelstvo	obce	neschválilo	prodej	části	
pozemku	p.	č.	1200/1	o	výměře	cca	30	m2,	
ostatní	 plocha,	 ostatní	 komunikace,	 k.	 ú.	
Želechovice	 nad	 Dřevnicí,	 dle	 geometrické-
ho	plánu,	za	cenu	150	Kč/m2,	zastupitelstvo	
obce	navrhuje	směnu	za	část	pozemku	p.	č.	
1166,	k.	ú.	Želechovice	nad	Dřevnicí.

výpis usnesení z 9. veřejného zasedání zastupitelstva obce 
konaného dne 30. 4. 2012
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44.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	ZÁMĚR	prodat	
část	pozemku	p.	 č.	 2396/4,	 lesní	pozemek,	
k. ú.	Želechovice	nad	Dřevnicí,	dle	geomet-
rického	plánu,	za	cenu	50	Kč/m2.	

45.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	ZÁMĚR	prodat	
část	pozemku	p.	 č.	 2391/1,	 lesní	pozemek,	
k. ú.	Želechovice	nad	Dřevnicí,	dle	geomet-
rického	plánu,	za	cenu	50	Kč/m2.	

46.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	ZÁMĚR	prodat	
část	 pozemku	 p.	 č.	 2380/1,	 ostatní	 plocha,	
ostatní	 komunikace,	 k.	 ú.	 Želechovice	 nad	
Dřevnicí,	 dle	 geometrického	 plánu,	 za	 cenu	
75	Kč/m2.

47.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	ZÁMĚR	prodat	
část	pozemku	p.	č.	2390/1,	lesní	pozemek,	k.	
ú.	Želechovice	nad	Dřevnicí,	dle	geometric-
kého	plánu,	za	cenu	50	Kč/m2.	

48.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	prodej	pozem-
ku	p.	č.	1965	o	výměře	403	m2,	trvalý	travní	
porost,	 k.	 ú.	 Želechovice	 nad	 Dřevnicí,	 za	
cenu	80	Kč/m2.	

49.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	prodej	pozem-
ku	p.	 č.	 1964	o	výměře	65	m2,	 trvalý	 travní	
porost,	 k.	 ú.	 Želechovice	 nad	 Dřevnicí,	 za	
cenu	200	Kč/m2.	

50.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	prodej	části	po-
zemku	p.	č.	2266	o	výměře	cca	25	m2,	trvalý	
travní	porost,	k.	ú.	Želechovice	nad	Dřevnicí,	
dle	geometrického	plánu,	za	cenu	80	Kč/m2.	

51.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 prodej	 čás-
ti	pozemku	p.	č.	299	o	výměře	cca	200	m2,	
ostatní	plocha,	ostatní	komunikace,	k.	ú.	Že-
lechovice	 nad	 Dřevnicí,	 dle	 geometrického	
plánu,	za	cenu	150	Kč/m2.	

52.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 ZÁMĚR	 pronájmu	
části	pozemku	p.	č.	2396/4,	lesní	pozemek,	k.	ú.	
Želechovice	nad	Dřevnicí,	za	cenu	5	Kč/m2/	rok.

53.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 pronájem	 části	
pozemku	p.	č.	46/1	o	výměře	cca	10	m2	 (pod	
stávajícím	stánkem),	zeleň,	ostatní	plocha,	k.	ú.	
Želechovice	 nad	 Dřevnicí,	 za	 cenu	 40	 Kč/m2/
rok,	s	těmito	podmínkami	–	zákaz	prodeje	a	ja-
kéhokoliv	podávání	alkoholu,	sjednání	nájmu	na	
dobu	neurčitou,	s	tříměsíční	výpovědní	dobou.	

54.	Zastupitelstvo	obce	schválilo	pronájem	čás-
ti	pozemku	p.	č.	243	o	výměře	cca	0,5	m2,	
ostatní	plocha,	ostatní	komunikace,	k.	ú.	Že-
lechovice	nad	Dřevnicí.

55.	Zastupitelstvo	 obce	 schválilo	 záměr	 dát	 do	
výpůjčky	část	pozemku	p.	č.	243	o	výměře	
cca	0,5	m2,	ostatní	plocha,	ostatní	komunika-
ce,	k.	ú.	Želechovice	nad	Dřevnicí.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, v soula-
du s ustanovením § 84 zákona č.128/2000 Sb. 
o obcích ve znění pozdějších předpisů

1.	 Rada	 obce	 souhlasila	 s	 provedením	 opravy	
místní	komunikace	na	Batalických	Pasekách	
v	hodnotě	30	000	Kč.

2.	 Rada	 obce	 souhlasila	 se	 záměrem	 podání	
žádosti	o	dotaci	z	ROP	SM,	oblast	podpory	
2.3.1.	Fyzická	revitalizace	území.

3.	 Rada	 obce	 souhlasila	 s	 uzavřením	 smlou-
vy	s	firmou	 Innova	 Int,	s.r.o.,	na	zpracování	
dotační	 žádosti	 z	 ROP	 SM,	 oblast	 podpory	
2.3.1.	Fyzická	revitalizace	území.

4.	 Rada	obce	souhlasila	se	systémem	probírky	

a	následným	prodejem	palivového	dřeva	pro	
občany	v	celých	délkách,	cena	od	1.	7.	2012	
stanovujeme	ve	výši	900	Kč	bez	DPH	za	1 m3	
dřeva	vč.	přiblížení	na	skládku.	

5.	 Rada	obce	souhlasila	s	cenovou	nabídkou	na	
projektovou	dokumentaci	na	revitalizaci	škol-
ního	areálu	arch.	Kateřiny	Tuzarové	v	hodno-
tě	130	000	Kč.

6.	 Rada	obce	souhlasila	se	záměrem	projekto-
vé	dokumentace	řešení	kanalizačních	stok	v	
úseku	pod	základní	školou	až	po	úsek	AŽ4	
vč.	provedení	kamerového	průzkumu.

7.	 Rada	obce	vzala	na	vědomí	uložení	volných	
fin.	 prostředků	 na	 jednoletý	 termínovaný	
vklad	u	J	a	T	banky.

8.	 Rada	obce	vzala	na	vědomí	informaci	o	přija-
té	petici,	petice	bude	postoupena	pořizova-
teli	územního	plánu	a	projednána	v	rámci	při-
pomínek	k	územnímu	plánu	zastupitelstvem	
obce.

9.	 Rada	obce	souhlasila	s	přijetím	věcného	daru	
pro	základní	školu,	příspěvkovou	organizaci.	

10.	Rada	 obce	 souhlasla	 se	 záměrem	 poříze-
ní	 projektu	 na	 vzduchotechnické	 rozvody	
v  nové	 budově	 základní	 školy	 za	 cenu	 do	
20 000	Kč	bez	DPH	a	projekt	gastro	zařízení	
kuchyně	ZŠ	za	cenu	do	20	000	Kč	bez	DPH.	

11.	Rada	 obce	 souhlasila	 s	 uzavřením	 smlouvy	
o dílo	v	hodnotě	456	840	Kč	vč.	DPH	s	firmou	
ZEKA	Slavičín	na	opravu	Liaz	101	CAS	25.

Rada obce Želechovice nad Dřevnicí, v soula-
du s ustanovením § 84 zákona č.128/2000 Sb. 
o obcích ve znění pozdějších předpisů

1.	 Rada	 obce	 souhlasila	 s	 provedením	 opravy	
místních	 komunikací	 v	 rozsahu	 dle	 přílohy	
č. 2.

2.	 Rada	 obce	 souhlasila	 s	 opravou	 místní	 ko-

munikace	 a	 navazující	 části	 mostu	 v	 ulici	
Maršovy.	

3.	 Rada	obce	souhlasila	s	poskytnutím	příspěv-
ku	ve	výši	6	000	Kč	na	příměstský	tábor	v	Že-
lechovicích	nad	Dřevnicí	pro	žadatele	-	Cent-
rum	pro	rodinu	Vizovice	v	termínu	23.	-	27.	7.	
2012	v	objektu	sokolovny.

4.	 Rada	obce	souhlasila	s	poskytnutím	příspěvku	

ve	výši	6	000	Kč	na	příměstský	tábor	s	názvem	
Prázdninový	 týden	v	Želechovicích	pro	žada-
tele	-	Sdružení	rodičů	a	přátel	školy	při	ZŠ	Že-
lechovice	nad	Dřevnicí	-	v	 termínu	9.	-	13.	7.	
2012	v	budově	Základní	školy	Želechovice.

5.	 Rada	obce	souhlasila	s	poskytnutím	příspěv-
ku	ve	výši	5 000	Kč	pro	středisko	rané	péče	
Educo	Zlín.

Dne	28.	května	2012	proběhlo	v	aule	základní	
školy	veřejné	projednání	návrhu	územního	plánu	
obce	Želechovice	nad	Dřevnicí.	Na	základě	po-
daných	 připomínek	 náš	 pořizovatel,	 Středisko	
územního	plánování	Magistrátu	města	Zlína,	pro-
vede	jejich	vyhodnocení.	Následně	se	tyto	připo-
mínky	případně	zapracují	do	územního	plánu.

Tvorba	územního	plánu	je	záležitost	velmi	důle-
žitá	pro	další	rozvoj	naší	obce.	V	návrhu	územního	
plánu	jsme	povinni	zachovat	koridor	územní	rezer-
vy	 pro	 dopravu,	 který	 vyplývá	 z	 nadřazené	 kraj-
ské	 územně	 plánovací	 dokumentace,	 tzv.	 Zásad	
územního	rozvoje.	Snahou	obce	je	co	největší	zú-
žení	tohoto	koridoru,	proto	obec	dlouhodobě	ape-
lovala	na	Zlínský	kraj,	aby	byla	ve	spolupráci	obce	a	
Zlínského	kraje	provedena	dopravní	studie,	na	zá-
kladě	které	bude	možné	tento	dosti	široký	koridor	
zúžit	a	provést	změny	územního	plánu.	Práce	na	

této	dopravní	studii	již	Zlínský	
kraj	započal.

Otázka	 dalšího	 směřová-
ní	 obce	 není	 jednoduchá.	
Vymezování	 nových	 ploch	
pro	 bydlení	 je	 velmi	 citlivá	
problematika	 pro	 mnoho	
z  vás.	 Bydlíme	 v	 obci	 v	 těs-
né	blízkosti	krajského	města,	
máme	vynikající	dopravní	do-
stupnost.	 Pro	 rozvoj	 obce	 je	
nutno	 nové	 plochy	 vyčlenit,	
nechceme,	 aby	 mladí	 lidé	 z	
obce	 odcházeli	 a	 následně	
se	 s	 tímto	 jevem	 snižova-
la	 porodnost.	 Zároveň	 však	
chceme	 mít	 jistotu,	 že	 se	
plochy	vymezené	k bydlení	v	

výpis usnesení z 15. zasedání rady obce 
konaného dne 4. 6. 2012

výpis usnesení z 16. zasedání rady obce 
konaného dne 13. 6. 2012

co je nového?
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Od	 minulého	 čísla	 Zpravodaje,	 v	 němž	 jsem	
Vás	seznamovala	s	počínajícím	záměrem	obno-
vit	kamenný	kříž	nad	obcí	u	cesty	od	hřbitovů	na	
Vyhlídku,	se	událo	mnohé.

Kdo	 se	 vydal	 na	 procházku	 tímto	 směrem,	
mohl	vidět,	že	původně	svalený	a	rozbitý	podsta-
vec	již	stojí,	a	je	postupně,	tak	jak	si	to	vyžaduje	
technologie	prací,	doplňován	velmi	zdařile	o chy-
bějící	části,	zároveň	se	povrchově	upravuje.

Z	materiálů	uložených	ve	Státním	okresním	ar-
chivu	jsme	zjistili	celý	text	vytesaný	do	podstav-
ce,	 neboť	 už	 není	 dobře	 čitelný,	 a	 nyní	 vybírá-
me	vhodného	zručného	kameníka,	který	průčelí	
podstavce	vyčistí	a	písmo	odborně	obnoví.

Protože	 se	 nám	 nepodařilo	 původní	 kříž,	 ani	
žádný	 podobný,	 najít,	 zvolili	 jsme	 jiný	 způsob.	
Podle	 dobových	 fotografií	 i	 podle	 křížů	 v	 okolí	
jsme	si	vypočítali	rozměry	kříže	a	tomu	odpoví-
dající	tělo	Krista,	stejně	tak	i	chybějící	středovou	
část	mezi	podstavcem	a	samotným	křížem.	Do	
vyrobené	 formy	byly	 tyto	části	odlity	z	betono-
vé	směsi	a	povrchově	upraveny	 tak,	 že	působí	
velmi	přirozeně,	dojmem	kamene.Také	Kristovo	
tělo	je	již	připraveno	k	umístění	na	kříž.

Rovněž	okolí	kříže	je	uklizeno,	v	minulém	člán-
ku	jsem	Vás	informovala,	že	je	provedl	pan	Jan	
Pešl,	 byl	 použit	 i	 postřik	 na	 zničení	 náletových	
dřevin,	tento	budeme	ještě	opakovat.

Kolem	kříže	byl	v	minulosti	kovový	nízký	plot.	
Velmi	podobný	je	již	zhotoven	a	čeká	na	instala-
ci,	to	však	již	bude	úspěšný	závěr	všech	prací.	

Dovolte	 mi,	 abych	 tuto	 informaci	 doplnila	
o veliké	poděkování.	Jsem	velmi	potěšena,	že	se	
do	práce	zapojilo	tolik	ochotných	rukou,	všech-
no	 bylo	 a	 je	 prováděno	 ve	 volném	 čase	 a	 bez	
nároku	na	odměnu!

Podstavec	se	podařilo	 instalovat	na	místo	za	
pomoci	pana	Jana	Ševčíka	a	jeho	auta	s	mecha-
nickou	rukou.	Formy	na	chybějící	části	kříže	zho-
tovil	zastupitel	Ladislav	Zicha.	Povrchové	úpravy	
kříže	 a	 těla	 Kristova	 provedl	 zastupitel	 Radek	
Šarman.	Návrh	plotu	kolem	kříže	i	jeho	vyrobení	
zajistil	 pan	 Miloš	 Hlavička,	 přičemž	 za	 materiál	
poskytnutý	k	jeho	vyhotovení	děkujeme	společ-
nosti	Pegas	Container	s.r.o.	a	jeho	jednateli	panu	
Tiboru	Riškovi.

Dále	chci	velmi	poděkovat	radnímu	Stanislavu	
Pištěkovi,	který	funguje	coby	„projektant“,	odbor-
ný	poradce	pro	všechny	stavební	práce	a	cenná	
obětavá	organizační	spojka	mezi	všemi	účastníky.

Díky	 taktéž	 patří	 panu	 faráři	 Lubomíru	 Vaďu-
rovi,	 který	 od	 počátku	 obnovu	 kříže	 velmi	 pod-
poruje,	 zapojil	 se	aktivně	do	hledání	chybějících	
částí	 kříže	 v	 okolí,	 je	 zasvěceným	 konzultantem	
v každé	části	probíhajících	prací	a	zejména	zajiš-
ťuje	zhotovení	těla	Krista,	resp.	připravil	i	náhradní	
řešení,	naprosto	rovnocenné	původnímu	záměru	
vyrobit	tělo	z	umělého	kamene	-	vyhledal	a	posky-
tl	pro	umístění	na	kříž	litinové	tělo	Ježíše	Krista.

Na	závěr	však	musím	vyzvednout	člověka,	bez	
něhož	by	se	nic	z	toho,	co	je	uvedeno	výše,	ne-
realizovalo.	

Všechny	 řemeslné	 stavební	 práce,	 vyhoto-
vení	 kříže	 i	 podstavce	 z	 betonu	 odlitím	 do	 při-
pravených	forem	a	jejich	nátěry	i	mravenčí	práci	
s  dokončováním	 chybějících	 částí	 podstavce	
zajišťuje	pan	Antonín	Špendlík.	Jemu	patří	velké	
poděkování	nás	všech,	protože	práci	na	kříži	již	
věnoval	nesčetně	hodin	a	provádí	ji	vysoce	od-
borně	a	s	opravdovým	zaujetím.	Přestože	by	byl	
nejraději,	aby	se	o	něm	nikdo	nezmiňoval,	je	tře-
ba	jeho	podíl	na	obnově	kříže	na	Stráži	právem	
zveřejnit,	a	ráda	tak	činím.

Věřím,	že	v	dalším	čísle	Zpravodaje	již	budu	moci	
psát	o	závěru	prací	a	pozvat	Vás	ke	slavnostnímu	
posvěcení	této	sakrální	památky.	Mám	radost,	že	z	
původně	docela	nenápadné	snahy	o	obnovení	zni-
čené	památky	po	našich	předcích	vznikla	akce	s	
výsledkem,	na	který	můžeme	být	všichni	hrdí.

JUDr. Pavla Paprčková, místostarostka

 obnova poničeného kříže v lokalitě nad stráží 
– 2. část

časovém	horizontu	do	5	let	zaplní	a	nezůstanou	
zde	prázdná	 spekulativní	místa.	Po	5	 letech	od	
schválení	 územního	 plánu	 bude	 nutné	 provést	
zprávu	 o	 uplatňování	 územního	 plánu,	 kde	 se	
obsazovanost	nově	vymezených	ploch	posuzuje.	
Uzemní	plán	se	dělá	pro	všechny	občany	obce	a	
má	zajistit	vyvážený	rozvoj	našeho	území.	

Proběhla	 kolaudace	 vodovodu	 na	 Maršovy,	
kde	si	občané	mohou	zahájit	vyřizování	vlastních	
vodovodních	přípojek.	Před	kolaudací	se	nachá-
zí	 také	 naše	 další	 stavba	 „	 Povodňová	 obnova	
kanalizace	ulice	Lysá	“.	

Dále	jsou	prováděny	opravy	místních	komuni-
kací	jak	v	obci,	tak	na	Pasekách.

Obec	 připravuje	 žádost	 o	 dotaci	 z	 Regionál-
ního	 operačního	 programu	 Střední	 Morava	 na	
oblast	 podpory	 Fyzická	 revitalizace	 území	 na	
projekt	„	Úprava	prostoru	před	nákupním	středis-
kem	 Jednota.“	 Nedílnou	 součástí	 realizace	 této	
případné	investice	by	bylo	provedení	nové	kana-

lizace	do	této	oblasti.
Obec	plánuje	v	letoš-

ním	 roce	 provést	 nové	
místo	 pro	 přecházení	
u bývalého	pohostinství	
Rožek	pro	zvýšení	bez-
pečnosti	pěších.

V	letošním	roce	měla	
být	 zahájena	 výměna	
boletického	 panelu	 na	
budově	 základní	 ško-
ly,	 ale	 protože	 máme	
z  Operačního	 fondu	
životního	 prostředí	 při-
slíbenu	 dotaci	 na	 za-
teplení	 celé	 školy	 vč.	
obnovitelného	 tepelné-
ho	zdroje,	je	celá	rekon-
strukce	přesunuta	do	příštího	roku.

Vážení	spoluobčané,	přeji	nám	všem	krásné,	

pohodové	léto	nabité	energií	a	sluníčkem	a	dě-
tem	krásné	prázdniny.	

Ing. Hana Svobodová, místostarostka 
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zŠ a MŠ želechovice nad dřevnicí

závěr Školního roku 2011/2012
Čas	nelze	zastavit	a	tak	jsme	se	ocitli	té-

měř	v	závěru	školního	roku.		Na	bilancování	
je	ještě	brzy,	ale	už	nyní	přemýšlíme	o	tom,	
co	bychom	mohli	v	tom	příštím	školním	roce	
zlepšit.	 Obecně	 je	 potřeba	 důkladně	 refor-
movat	 systém	 našeho	 vzdělávání	 tak,	 aby	
naši	 žáci	 byli	 schopni	 své	 výsledky	 uplat-
ňovat	 lépe	 v	 praktickém	 životě.	 Současně	
u	žáků	rozvíjet	větší	zainteresovanost	a	od-
povědnost	 za	 své	 výsledky.	 V	 posledních	
letech	 pociťujeme	 totiž	 stále	 větší	 absenci	
vztahu	dětí	k	pravidelné	práci,	studiu,	sportu	
a	dalším	činnostem	vyžadujícím	pravidelnou	
investici	času	a	úsilí.	I	z	tohoto	důvodu	chce-
me	nabídnout	novou	koncepci	rozvoje	spor-
tovních	aktivit	ve	škole	prostřednictvím	Škol-
ního	sportovního	klubu.	Chceme	žákům	od	I.	
tříd	nabídnout	čtyři	sportovní	aktivity	(florbal,	
stolní	tenis,	kopanou	a	badminton),	které	se	
pravidelně	 budou	 zabývat	 sportovním	 roz-
vojem	 žáků.	 	 I	 ve	 školním	 roce	 2012/2013	
budeme	pokračovat	ve	spolupráci	se	zahra-
ničními	školami	v	projektu	Comenius.	Příští	
školní	rok	pro	nás	bude	významný	i	z	důvodu	
rozsáhlé	 rekonstrukce	školy,	která	se	bude	
realizovat	díky	snaze	zřizovatele.		Ve	stáva-
jícím	 školním	 roce	 se	 nám	 osvědčilo	 pořá-
dání	příměstského	letního	tábora	i	pořádání	
kurzů	pro	veřejnost	a	dospělé.	I	tyto	služby	
pro	 veřejnost	bychom	chtěli	 zájemcům	na-
bídnout	v dalším	období.	V	průběhu	prázd-

nin	zpřístupníme	nové	webové	stránky	školy,	
na	kterých	budeme	včas	informovat	o	všech	
novinkách	 školního	 roku	 2012/2013.	 Až	 se	
školní	rok	naplní,	vydáme	žákům	vysvědčení	
a	 školní	budova	se	na	čas	vyprázdní.	Chci	
proto	 již	nyní	poděkovat	všem,	kteří	se	po-
díleli	na	práci	školy	a	činnostech	školou	po-

řádaných.	Poděkovat	zejména	za	spolupráci	
SRPŠ,	vedení	obce	a	také	se	rozloučit	s	žáky	
IX.	tříd	a	popřát	jim	v	dalším	studiu	i	osobním	
životě	mnoho	úspěchů.

Hodně	 příjemných	 zážitků	 o	 dovolené	
i prázdninách.

Mgr. Michal Cholek
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dravci

plavecká soutěž rozManité katalánsko

Mladí

zdravotníci

Dne	 23.	
května	 2012	
jsme	 do	 naší	
školy	 pozva-
li	 společnost	
S E I F E R O S ,	
která	 se	 za-
bývá	 ochra-
nou	 a	 výcvi-
kem	 dravých	
ptáků.

Naši	 žáci	
měli	 možnost	
si	 zblízka	
prohlédnout	
širokou	 řadu	

našich	dravců	a	sov	(např.	poštolku,	
raroha,	 jestřába,	 včelojeda,	 výra,	
puštíka…).	Celá	prohlídka	byla	do-
plněna	 poutavým	 výkladem	 o	 kaž-
dém	 dravci,	 sově,	 vyslechli	 jsme	
si	 zajímavosti	 ze	 života	 každého	
z nich.

V	 druhé	 části	 představení	 si	
žáci	 mohli	 některé	 ptáky	 pohla-
dit,	 podržet	 a	 následně	 zhlédli,	
jak	někteří	z	nich	loví.

Představení	 se	 vydařilo,	 děti	
odcházely	 plny	 dojmů	 a	 silných	
zážitků	 z	 bezprostředního	 kon-
taktu	s	dravci.

Ludmila Němcová

Dne	7.	června	2012	se	žáci	3.	třídy	zúčastnili	
plavecké	soutěže	Stříbrný	věnec.	Dívky	a	chlap-
ci	soutěžili	v	plaveckém	stylu	kraul,	prsa,	znak	a	
následně	absolvovali	štafetu	družstev.	V	katego-
rii	chlapci	–	kraul	se	na	1.	místě	umístil	Jaroslav	
Matula,	v	kategorii	chlapci	-	prsa	se	na	3.	místě	
umístil	 Karel	 Steiner.	 Oběma	 chlapcům	 blaho-
přejeme	 a	 všem	 ostatním	 děkujeme	 za	 pěkné	
výkony.

Ludmila Němcová

	 Na	 závěr	 školního	
roku	 měli	 žáci	 druhého	
stupně	 možnost	 zú-
častnit	 se	 poznávacího	
zájezdu	 do	 Španělska.	
Této	 příležitosti	 využi-
lo	 18	 žáků.	 Dvoudenní	
cestu	zájezdovým	auto-
busem	 zpříjemnil	 celo-
denní	 výlet	 po	 Monac-
kém	 knížectví,	 spojený	
s	návštěvou	Oceánogra-
fického	muzea	a	koupá-
ním	 v	 moři.	 Následující	
den	 autobus	 dorazil	 do	
přímořského	 letoviska	
Lloret	 de	 Mar,	 kde	 se	
zájezd	 ubytoval.	 Zbytek	
týdne	žáci	strávili	exkur-
zemi	 po	 městech	 a	 pa-
mátkách	na	španělském	pobřeží	Costa	Brava.	
Za	zmínku	stojí	městečko	Girona	s	rozlehlou	
gotickou	katedrálou,	mnohé	zaujala	originální	
díla	v	muzeu	populárního	umělce	Salvadora	

Dalího	ve	Figueres.	V	jednom	dni	mohli	žáci	
vychutnávat	krásy	botanické	zahrady	v	Bla-
nes	a	procházet	se	malebným	Tossa	de	Mar.	
Velkým	 zážitkem	 byla	 návštěva	 Barcelony,	
kde	 se	 žáci	 seznámili	 s	 úchvatnou	 tvorbou	

extravagantního	
architekta	 An-
toniho	 Gaudího.	
Zblízka	si	prohlédli	
nejen	 stavby	 jako	
Sagrada	 Familia,	
ale	mnozí	si	splni-
li	 sen	 prohlídkou	
slavného	 fotbalo-
vého	 stadionu	 FC	
Barcelona	 Camp	
Nou.	 Celý	 pozná-
vací	zájezd	byl	za-
vršen	 procházkou	
po	 historickém	
centru	 francouz-
ského	 Lyonu	 na	
zpáteční	 cestě	 do	
České	republiky.	

Martina
Kovářová

Naše	 dvě	 reprezentační	 družstva	 nejmenších	
zdravotníků	 Robert	 Čapák,	 Michal	 Doležal,	 Da-
vid	Klásek,	Tomáš	Kovářík,	Svoboda	David,	Lucie	
Mikšíková	-	mladší	žáci	a	Lucie	Krčová,	Jiří	Gargu-
lák,	Ondřej	Malaník,	Jaroslav	Mikšík,	Martin	Pekař	
-	starší	 žáci	se	16.	května	2012	účastnila	 tradiční	
soutěže	 hlídek	 mladých	 zdravotníků	 v	 centru	 Zlí-
na.	 Po	 půlroční	 pečlivé	 přípravě	 vedené	 Pavlínou	
Novotnou	a	Jiřinou	Světlíkovou	si	mohli	vyzkoušet	
svoje	dovednosti	a	vědomosti	v	konkurenci	deseti	
škol	celého	okresu	přímo	v	praxi,	protože	některé	
úkoly,	které	jim	připravili	členové	oblastního	spolku	
ČČK	a	studenti	zdravotnické	školy,	byly	podobné	
skutečným	situacím	vyžadujícím	první	pomoc.	Naše	
děti	obstály	a	věděly	si	rady	i	u	některých	opravdu	
složitých	problémů.	Je	třeba	také	vyzvednout,	že	již	
třetím	rokem	členové	MO	ČČK	v	Želechovicích	nad	
Dřevnicí	školí	naše	mladé	spoluobčany	a	ti	nebu-
dou	zaskočeni	v	případě	potřeby	první	pomoci.	

PaedDr. Jaromír Macík
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projektová návŠtěva 

sportovní zpravodajství ze zŠ coMenius 
2011/2012

V	 květnu	 2012	 se	 na	 Základní	 škole	 v	 Žele-
chovicích	nad	Dřevnicí	uskutečnila	dlouho	oče-
kávaná	projektová	návštěva	zástupců	škol	spo-
lupracujících	v	evropském	programu	Comenius.	
Z	Finska,	Turecka	a	Polska	k	nám	přijelo	celkem	
25	 žáků	 a	 10	 učitelů.	 Za	 doprovodu	 dětského	
souboru	Valášek	byli	hosté	přivítáni	v	aule	školy.	
Protože	tématem	setkání	byly	Velikonoce,	všich-
ni	se	společně	s	českými	dětmi	účastnili	výtvar-
ných	dílen,	kde	např.	zdobili	kraslice	nebo	pletli	
jarní	věnečky	z	novinového	papíru.	Ve	středu	si	
děti	mohly	ověřit	svoji	fyzickou	kondici	a	šikov-
nost	při	hraní	badmintonu,	piškvorek,	chození	na	
chůdách	 a	 přetahování	 lanem.	 Při	 závěrečných	
prezentacích	 žáci	 jednotlivých	 škol	 představili	
hudbu	náctiletých	a	úspěch	sklidila	i	 jimi	vytvo-
řená	videa	demonstrující	způsoby	zdravení	v	růz-
ných	situacích	a	kulturách.

Setkání	proběhlo	úspěšně	a	už	se	 těšíme	na	
společnou	 návštěvu	 v	 Turecku	 a	 Polsku	 příští	
školní	rok.

Martina Kovářová

FLORBAL
Družstvo	našich	mladších	žáků	ve	složení	Mi-

chal	Špendlík,	Viktor	Špendlík,	Michal	Kořének,	
Jan	Černý,	Václav	Tichý		a	Jan	Novotný	získalo	
1.	místo	ve	florbalovém	turnaji,	který	se	uskuteč-
nil	9.	června	2012	ve	sportovní	hale	Otrokovice	
za	účasti	sedmi	mužstev	celého	okresu.	Blaho-
přejeme.

PaedDr. Jaromír Macík

ŠKOLNÍ OLYMPIÁDA
V	tomto	školním	roce	se	uskutečnil	již	4.ročník	

ŠKOLNÍ	OLYMPIÁDY.	Ve	třech	kategoriích	sou-
těžily	děti	4.-9.	tříd.	Utkaly	se	ve	stolním	tenisu,	
florbalu,	streetballu,	halové	kopané,	piškvorkách,	
badmintonu,	halových	hrách	a	atletickém	trojbo-
ji.	V	kategorii	II.získali	nejvíce	bodů	páťáci,	ve	III.	
kategorii	byli	nejlepší	obhájci	loňského	prvenství	
z	 6.třídy	 a	 mezi	 nejstaršími	 se	 nejlépe	 umístili	
žáci	 IX.B.	Jmenované	třídy	se	sejdou	k VELKÉ-
MU	FINÁLE	,	které	bude	26.	června	2012.

PaedDr. Jaromír Macík

HOKEJBAL
Ve	středu	30.	května		2012	se	naši	starší	žáci	

zúčastnili	 okresního	 přeboru	 v	 nohejbalu,	 který	
se	již	tradičně	pořádá	ve	Štípě.

Naši	reprezentanti	Milan	Holík,	Martin	Pekař	a	
Tomáš	Březík	po	celoročním	tréninku	sice	neob-
hájili	pozice	z	dřívějších	let,	ale	bojovali	a	nako-
nec	získali	pěkné	5.	místo.	

PaedDr. Jaromír  Macík

Máme	 za	 sebou	 první	 rok	 projektu	 Comenius	
s	 názvem	 „Eighty	 one	 Miracles	 and	 A	 Heaven“.		
Jako	 nováčkům	 v	 programu	 Partnerství	 škol	 a	
zároveň	 koordinátorům	 celého	 projektu	 se	 nám	
vedlo	 vcelku	dobře.	Podařilo	 se	nám	uskutečnit	
všechny	 naplánované	 aktivity,	 zorganizovat	 dvě	
projektová	setkání	v	naší	základní	škole	a	úspěš-
ně	reprezentovat	školu	na	projektovém	setkání	ve	
finském	Nurmo.

V	 rámci	 spolupráce	 s	 partnerskými	 školami	
naši	 žáci	 navázali	 kontakty	 s	 dětmi	 ze	 zahrani-
čí,	měli	příležitost	ověřit	si	své	 jazykové	doved-
nosti,	 někteří	 měli	
možnost	 poznat	
na	 vlastní	 kůži	 jiný	
typ	 školy	 a	 v	 ne-
poslední	 řadě	 se	
dozvěděli	o	kultur-
ních	 specifikách	 a	
tradicích	 daných	
zemí.

Martina
Kovářová
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vlastivědná exkurze 5. a 6. tříd

Mateřská Škola želechovice nad dřevnicí

Dne	19.	června	2012	se	žáci	pátých	a	šestých	
tříd	zúčastnili	vlastivědné	exkurze	do	Brna.	Tam	
jsme	 navštívili	 Hvězdárnu	 a	 planetárium	 Brno,	
kde	 jsme	 se	 virtuálně	 proletěli	 celou	 Sluneč-
ní	 soustavou,	 důkladně	 prozkoumali	 všechny	
planety	 a	 naučili	 se	 poznávat	 nejznámější	 sou-
hvězdí.	V	muzeu	Antropos	jsme	se	vrátili	v	čase	
k	našim	předkům,	dověděli	 jsme	se	 vše	o	ma-
mutech,	Věstonické	venuši	a	nechali	se	uchvátit	
jeskynními	malbami.

Počasí	 nám	 přálo,	 dobrá	 nálada	 nechyběla.	
Chtěli	 bychom	 touto	 cestou	 poděkovat	 SRPŠ,	
které	nám	na	exkurzi	přispělo.	A	jak	se	tam	líbilo	
dětem?	Posuďte	sami…

„V	planetáriu	se	mi	líbilo,	že	nám	tam	ukazova-
li	různá	souhvězdí,	o	kterých	jsme	ani	nevěděli.	
Potom	se	mi	tam	líbilo,	jak	tam	promítali	sluneční	
soustavu	-	jak	vypadaly	ty	planety	a	co	na	nich	
je,	jaká	je	tam	teplota	-	no	prostě	se	mi	tam	líbilo.	
V muzeu	Antropos	se	mi	tam	líbil	mamut,	který	
byl	velký	jak	jedno	patro,	a	ještě	mládě	mamuta.	

Ten	 jeho	zub	byl	opravdu	velký.	Moc	se	mi	na	
exkurzi	líbilo.“
Jana Klinkovská, 5. tř.

„V	 planetáriu	 se	 mi	 nejvíc	 líbila	 ta	 souhvězdí	
a	 ještě	 se	 mi	 líbily	 polohovací	 sedačky	 a	 velká	
kopule	na	střeše.	V	Antroposu	se	mi	líbil	mamut,	
jak	žili	ti	lidé	v	jeskyních.	Nejvíc	se	mi	líbila	cesta	
autobusem.“
David Klásek, 5. tř.

„V	 planetáriu	 se	 mi	 velice	 líbilo	 promítání	 na	
střeše,	pak	to	vypadalo,	jako	že	se	točila	seda-
dla,	ale	potom	jsme	zjistili,	že	se	točí	promítání.	
V	muzeu	Antropos	se	mi	velmi	líbil	mamut	a	jiné	
kostry	živočichů	jako	například	medvěd.“
Tom Kovářík, 5. tř.

„Dne	19.	června	byl	výlet	do	Brna.	Jako	první	
jsme	šli	do	hvězdárny	-	 to	se	mi	 líbilo,	ale	mu-
zeum	 se	 mi	 líbilo	 víc.	 Byl	 tam	 pěkný	 výklad	 a	
všechny	ty	sochy…	Ale	nejlepší	byla	cesta	zpět-	

to	bylo	něco.	Záchvaty	smíchu.“
Liduška Tichá, 6. tř.

„Nejvíce	se	mi	líbilo	to	planetárium	-	všechny	
ty	 hvězdy	 a	 planety.	 Nejvíce	 mě	 zaujal	 Jupiter,	
jak	 je	 hodně	 velký,	 ale	 jinak	 celá	 exkurze	 byla	
pěkná.“
Adam Číhala, 6. tř.

Ludmila Němcová, učitelka 5. A

Vzhůru za poznáním - konec školního roku 
v MŠ Želechovice n/Dř.

Jarní	dny	v	mateřské	škole	byly	plné	příprav	na	
oslavu	Svátku	matek.	Děti	všech	tří	tříd	vystoupily	
se	svým	pásmem	básní,	písní	a	tanečků,	kterým	
potěšily	nejen	své	maminky,	ale	vůbec	všechny,	
kdo	přišel	do	sálu	Sokolovny	v	Želechovicích	dne	
17.	května	2012.	Sál	byl	plný,	přišli	se	podívat	ro-
diče,	prarodiče	dětí,	 sourozenci	 i	další	příbuzní.	
Podle	ohlasů	se	jim	vystoupení	dětí	líbilo.	

Mateřská	 škola	 proto	 děkuje	 TJ	 Sokol	 Žele-
chovice	 za	 bezplatné	 zapůjčení	 Sokolovny	 pro	
vystoupení	84	dětí	z	„mateřinky“,	panu	ing.	Pavlu	
Nosálkovi,	p.	Machovskému	z	TJ	Sokol	Želecho-
vice	i	panu	Petru	Malaníkovi	za	ozvučení	celého	
programu	a	pomoc	při	úklidu.

Jednou	z	dalších	akcí	bylo	vystoupení	dětí	ze	
3.	třídy	MŠ	dne	28.	4.	2012	v	Lužkovicích	na	hřiš-
ti.	Při	„	Pálení	čarodějnic“	zde	vystoupila	se	svým	
tanečkem	i	za	nepříznivého	počasí	skupinka	dětí	
s	„	Mravenčí	ukolébavkou“.	

Bohatý	 program	 pro	 děti	 v	 závěru	 školního	
roku	 probíhal	 i	 přímo	 za	 zdmi	 mateřské	 školy.	
Své	 triky	 a	 kouzla	 přijel	 dětem	 ukázat	 kouzel-
ník	Šulaj	–	herec	divadla	z	Uherského	Hradiště.	

V dalších	dnech	proběhla	
na	 školní	 zahradě	 ukáz-
ka	 Canisterapie	 (terapie	
s pomocí	psa,	která	se	vy-
užívá	u	navázání	kontaktu	
s	autistickými	dětmi	i	v lo-
gopedické	 praxi	 k  navá-
zání	 komunikace	 aj.)	 Děti	
všech	 tří	 tříd	 si	 zkoušely,	
jak	 se	 mají	 chovat	 při	
kontaktu	 se	 psem,	 jakou	
polohu	 mají	 zaujmout	
v  případě,	 že	 jim	 hrozí	
nebezpečí,	 vyzkoušely	 si	
relaxační	a	terapeutické	cviky	i	vodění	psa.	

Koncem	 května	 zhlédly	 divadelní	 představe-
ní	divadélka	Rolničky	–	Zajíček	u	zubaře	a	další	
den	oslavily	MDD	s	dětmi	ze	ZŠ	v	Želechovicích.	
Kroužek	„Valášek“	předvedl	 lidové	pásmo	písní	
a	tanců.	Nejen,	že	jsme	pozdravili	bývalé	kama-
rády	 z	 mateřské	 školy,	 ale	 i	 zhlédli	 jejich	 pěk-
né	vystoupení	a	na	oplátku	 jsme	ukázali,	co	už	
všechno	dovedeme.

V	závěru	školního	roku	starší	děti	jako	každo-
ročně	zahájily	předplaveckou	přípravu.

Letos	se	výuky	zúčastnilo	37	dětí.	Během	šesti	

lekcí	se	děti	seznamují	se	
základy	plavání.

Do	začátku	prázdnin	zbý-
vá	už	jen	několik	málo	dnů,	
a	 tak	nastala	dětmi	očeká-
vaná	doba	výletů.	Děti	z	2.	
a	 3.	 třídy	 mateřské	 školy	
se	vydaly	na	plavbu	lodí	po	
Baťově	kanále	a	na	exkurzi	
do	 hřebčína	 v	 Napajedlích.	
Děti	z	1.	třídy	se	podívaly	do	
ZOO	 Lešná,	 kde	 je	 čekala	
oblíbená	zvířátka	a	nezapo-
menutelná	jízda	vláčkem.	

Dne	9.	6.	2012	se	konal	pod	Sokolovnou	v	Že-
lechovicích	dětský	den.	Vystoupily	zde	děti	z	1.	
a	2.	třídy	mateřské	školy	s	hudebně	pohybovým	
pásmem.

Další	dětský	den	se	bude	konat	dne	30.	6.	
2012	 v	 Lužkovicích,	 kde	 vystoupí	 děti	 ze	 3.	
třídy	 mateřské	 školy	 s	 krátkým	 pohybovým	
pásmem.

A	už	jsou	tu	prázdniny,	tak	ať	se	vydaří	nejen	
našim	předškolákům,	ale	všem	dětem.

Mgr. Hana Slováčková,
Bc. Martina Slováková
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sdh želechovice nad dřevnicí

Činnosti SDH Želechovice nad Dřevnicí
A	 je	 to	 tady!	 Hasičská	 soutěžní	 sezona	 opět	

začala	 v	 plném	 proudu	 a	 my	 nevíme,	 kam	 dřív	
„skočit“.	 Kromě	 soutěží	 se	 zúčastňujeme	 i	 nej-
různějších	 kulturních	 akcí,	 ale	 na	 prvním	 místě	
pomáháme	našim	spoluobčanům,	pokud	 je	po-
třeba.	 V	 dubnu	 a	 květnu	 jsme	 byli	 povoláni	 ke	
dvěma	výjezdům	v	katastru	naší	obce	a	oba	byly	
pouze	planým	poplachem	–	 jednalo	 se	o	 vypa-
lování	trávy,	ne	o	požár.	Prosíme	proto	všechny	
občany,	aby	pálení	trávy	nebo	čehokoliv	jiného	s	
předstihem	nahlásili	hasičům	do	Zlína	prostřed-
nictvím	portálu	www.paleni.hzszlk.eu.	Děkujeme.

28.	dubna	jsme	navštívili	XIX.	celonárodní	ha-
sičskou	 pouť	 na	 Svatém	 Hostýně	 a	 nechyběli	
jsme	ani	6.	května	na	Provodově,	kde	se	rovněž	
konala	hasičská	pouť,	s	pořadovým	číslem	o	jed-
no	nižším.	Letos	jsme	se	zařadili	do	průvodů	i	s	
naším	praporem,	který	máme	od	loňských	oslav	
výročí	120	let	existence	našeho	sboru.

27.	dubna	se	konalo	na	Střelnici	stavění	máj-
ky,	kterou	jsme	26.	května	pokáceli	spolu	se	sta-
rostou	obce,	panem	Bc.	Michalem	Špendlíkem.	
Tato	 sobotní	 událost	 proběhla	 ve	 spolupráci	
s	 Obecním	 úřadem	 Želechovice.	 Samotnému	
kácení	 předcházel	 od	 15.	 hodiny	 dětský	 den	
Nejmenší	 návštěvníci	 si	 mohli	 vyzkoušet	 nej-
různější	 soutěže,	 např.	 střelbu	 ze	 vzduchovky,	
házení	 míčků,	 chůzi	 na	 chůdách,	 za	 které	 byli	
odměněni	 sladkostmi.	 Nechyběla	 ukázka	 po-
žárního	útoku	a	štafety	našich	mladých	hasičů.	
Každý	návštěvník	si	mohl	opéct	u	ohniště	špe-
káček.	V	deset	večer	jsme	pak	všichni	obdivovali	
připravený	 ohňostroj.	 Díky	 vydařenému	 počasí	
pokračovala	 májová	 veselice	 až	 do	 pozdních	
hodin.	Děkujeme	za	spolupráci	OÚ	Želechovice,	
všem	občanům	za	účast	a	příjemně	strávené	od-
poledne!

Mladí hasiči
Letos	se	nám	opět,	po	loňských	komplikacích,	

podařilo	vytvořit	tým	mladých	hasičů,	což	je	jen	
a	 jen	dobře.	Potřebujeme	další	následovníky,	a	
také	je	lepší	se	vysílit	na	cvičišti,	než	pak	někde	
dělat	 neplechu.	 Jejich	 první	 letošní	 soutěž	 se	
konala	12.	května	na	Klečůvce,	kde	skončili	na	
pěkném	třetím	místě.	

19.	května	se	mladí	hasiči	zúčastnili	jarní	(zá-
věrečné)	 části	 okresního	 kola	 hry	 Plamen,	 kte-
ré	se	konalo	na	stadionu	Jiskra	v	Otrokovicích.	
První	disciplínou	byla	štafeta	CTIF.	Bohužel	tým	
našich	MH	měl	pouze	osm	členů	(z	důvodu	úrazu	
1	našeho	závodníka),	a	proto	jsme	tuto	disciplínu	
neabsolvovali	a	dostali	jsme	plný	počet	trestných	
bodů.	Následovala	štafeta	4x60	metrů.	Zde	jsme	
nasadili	dvě	čtveřice.	První	čtverka	měla	špatnou	
předávku	proudnice	a	dostala	za	svůj	výkon	„N“.	
Druhá	čtverka	ovšem	uspěla	a	vše	proběhlo	bez	
chyb	s	výsledným	časem	68,57s.	Poté	přišla	na	
řadu	štafeta	dvojic,	ve	které	 jsme	nasadili	opět	
pouze	jednu	čtveřici	z	důvodu	chybějícího	člena,	
ale	to	vůbec	nevadilo,	protože	vše	opět	proběhlo	
bez	chyb.	Poslední	„královskou“	disciplínou	byl	
požární	útok,	ve	kterém	měl	každý	tým	dva	po-
kusy.	 První	 pokus	 se	 moc	 nevydařil,	 ale	 druhý	
útok	byl	proveden	perfektně.	Náš	tým	se	po	se-
čtení	 všech	bodů	z	obou	částí	 nakonec	umístil	
na	17.	místě	z	23	týmů	v	kategorii	starších	žáků.	

2.	června	se	MH	dále	zúčastnili	pohárové	sou-
těže	 na	 Klečůvce,	 kde	 se	 jim	 bohužel	 nedařilo	
sešroubovat	savice,	a	skončili	poslední.	

Pokud	se	budeš	o	prázdninách	nudit,	ať	už	jsi	
kluk	nebo	holka,	přijď	každý	pátek	v	16	hodin	na	
Střelnici,	kde	můžeš	trénovat	a	soutěžit	s	námi.	
Těšíme	se	na	tebe!	

Soutěže těch starších
Stejně	jako	MH	tak	i	naše	starší	osazenstvo	se	

konečně	dočkalo	soutěží.	Tou	první	byla	náročná	
Okrsková	soutěž	v	požárním	sportu	na	Klečův-
ce,	které	se	zúčastnila	naše	obě	družstva	(muži	i	
ženy).	Soutěžilo	se	ve	dvou	disciplínách	-	štafeta	
4x100	metrů	s	překážkami	(bariéra,	okno,	mini-
max,	kladina)	a	standardní	požární	útok.	Štafeta	
se	jak	našim	ženám,	tak	mužům	velmi	povedla.	
Ovšem	útok	už	byl	horší.	Holky	měly	problém	se	
savicemi,	ale	 i	 tak	postupují	do	okresního	kola.	
Muži	zvládli	útok	na	jedničku	s	hvězdičkou	a	tak-
též	jedou	na	okres,	který	se	uskuteční	23.	6.	na	
Březové.

Další	 soutěž	 –	 letošní	 první	 ze	 seriálu	 Grand	
Prix	8.	okrsku,	se	konala	2.	června	na	Klečůvce.	
Na	 závodníky	 čekala	 pestrá	 a	 hlavně	 náročná	
trať	složená	ze	100metrového	sprintu,	který	byl	
obohacen	 překážkami	 z	 kladiny,	 dále	 bariéry	 a	
„cik	cak“	tratě.	Ženy	běžely	z	půlky	a	kladinu	tak	
vynechaly.	Kdo	zvládnul	tento	náročný	úsek,	ne-
měl	ještě	vyhráno.	Čekala	jej	pomocná	základna	
a	teprve	po	přenesení	všech	hadic	a	savic	násle-
doval	samotný	požární	útok.

Jako	první	na	obou	soutěžích	soutěžily	ženy.	
Naše	 družstvo	 žen	 letos	 bohužel	 opět	 bojuje	 s	
nestálým	složením,	a	tak	doslova	lepí	tým	„za	pět	
minut	dvanáct“.	Ne	vždy	je	to	ideální	a	hlavně	se	
od	 nich	 po	 dvou	 sezo-
nách	 očekává	 více	 než	
dobrý	 výsledek.	 I	 přes	
pravidelné	 tréninky	 se	
jim	spíše	nedaří,	což	se	
jistě	v	budoucnu	zlepší.	
Na	 okrskové	 soutěži	
skončily	 tedy	 na	 třetím	
místě	a	na	GP	2.	červ-
na	na	místě	posledním.	
Nezbývá,	 než	 pravidel-
ně	 trénovat	 a	 doufat	
v	 lepší	 výsledky.	 Ale	 i	
tak	se	snaží	a	bojují	ze	
všech	sil,	což	je	chvály-
hodné.

Družstvo	 našich	
mužů	 předvádí	 pro-
zatím	 skvělé	 výkony.	
Na	 okrskové	 soutěži	 i	
na	 Grand	 Prix	 vyhráli	
s	 přehledem.	 Navázali	

tak	 na	 úspěšnou	 loňskou	 sezonu,	 kdy	 se	 stali	
celkovým	vítězem	Grand	Prix	8.	okrsku.	Našim	
borcům	šlapou	na	paty	i	ostatní	týmy,	např.	Zád-
veřice,	Jaroslavice,	Paseky	či	Ostrata,	a	proto	je	
výhra	někdy	o	štěstí	a	rozhodnout	o	vítězi	může	
i	setina	vteřiny.	Vše	je	ale	v	začátcích,	a	tak	ne-
zbývá,	než	dále	pilně	trénovat	a	snažit	se	podat	
jen	nejlepší	výsledek.

Akce
1.	7.	-	14.00
Taktické cvičení dálkové dopravy vody, trasa 
Pošta - Střelnice

5.	–	7.	7.
Oslavy 80 let od založení SDH Klečůvka

14.	7.
Pohárová soutěž mladých hasičů v Lípě 
(10.00), 2. soutěž GP (15.00)

28.	7.	-	15.00
3. soutěž GP v Ostratě

Další	 informace	 najdete	 na	 naší	 nástěnce	 v	
obci	 nebo	 na	 internetových	 stránkách	 našeho	
sboru	www.hasici-zelechovice.cz.

Michaela Klásková
Ing. Petr Hrazdira

Michal Gahura
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sdh želechovice nad dřevnicí - paseky

Výlet po okolí
Protože	20.	května	bylo	 téměř	 letní	po-

časí,	 rozhodla	 se	 malá	 skupinka	 k	 výletu	
po	okolí	našeho	bydliště.

Neměli	 jsme	v	plánu	zdolat	hodně	kilo-
metrů	a	uštvat	se,	ale	spíš	se	kochat	krá-
sami	 přírody,	 které	 tady	 opravdu	 máme.	
Nebyl	tudíž	důvod	vyrazit	za	kuropění,	dali	
jsme	si	sraz	„U	hrušky“	v 10	hodin.

Odtud	 naše	 kroky	 směřovaly	 na	 Lazy,	
kde	 jsme	 měli	 občerstvovací	 zastávku	
u našeho	člena	J.	Zábojníka,	kterého	jsme	
se	 snažili	 přesvědčit,	 aby	 doplnil	 skupi-
nu	 a	 šel	 s	 námi.	 To	 se	 nám	 nepodařilo,	
tak	 jsme	po	krátké	přestávce	pokračovali	
dále.	Šli	 jsme	cestou	směrem	na	Pindulu,	
z	 které	 jsme	 v	 zatáčce	 zvané	 mezi	 námi	
jako	 „Maňaska“	 pokračovali	 po	 svážnici	
do	prudkého	kopce,	až	jsme	přišli	na	asfal-
tovou	cestu,	která	spojuje	„Orlí	hnízdo“	na	

Pinduli	a	Klenčov.	My jsme	se	rozhodli	pro	
Klenčov,	kde	jsme	si	dali	malou	přestávku.	
Předtím	jsme	se	ale	kochali	krásným	výhle-
dem	na	Želechovice	a	okolí.

Když	jsme	nabrali	síly,	šli	jsme	dál	smě-
rem	k Provodovu.	Na	horizontu	 jsme	od-
bočili	doleva	a	po	krátké	době	jsme	objevili	
na	nejvyšším	bodě	uprostřed	 louky	 z	be-
tových	 skruží	 ohniště,	 kde	 jsme	 si	 opekli	
špekáčky	a	tentokrát	jsme	obdivovali	krá-
sy	 Provodova	 a	 okolí.	 Po	 „obědě“	 jsme	
pokračovali	po	horizontu	až	jsme	došli	na	
vrchol,	na	kterém	vlaje	vlajka	a	odtud	jsme	
po	 krátké	 přestávce	 pokračovali	 po	 lesní	
cestě	 směrem	 k  Želechovicím.	 Konečná	
byla	u	nás.

I	když	procházka	neměla	hodně	kilomet-
rů,	dojmy	z	ní	byly	nádherné.	Není	potřeba	

jezdit	 světa	 kraj,	 abychom	 objevili	 krásy	
přírody.	Je	potřeba	znát	hlavně	své	okolí,	
a	to	tu	máme	nádherné.

Časta Zdeněk

Třídenní výlet na Příschlop
V	 pátek	 11.	 5.	 2012	 jsme	 jako	 každým	

rokem	naplánovali	třídenní	cyklistický	výlet	
na	Příschlop.	Protože	 to	ale	nebyla	 jediná	
akce,	která	připadla	na	tento	víkend,	nako-
nec	 vyjeli	 jen	 4	 cyklisti.	 Navzdory	 blížícím	
se	ledovým	mužům	se	počasí	vydařilo,	slu-
níčko	pálilo	jak	v	létě,	takže	těch	necelých	
70	km	nám	dalo	pořádně	zabrat.	Víkendový	
pobyt	 na	 chatě	bez	 elektřiny	 a	 téměř	bez	
vody	 si	 ale	 nakonec	 nenechali	 ujít	 ani	 ti,	
kteří	nemohli	jet	na	kole,	takže	u	ohýnku	při	
opékání	špekáčků	se	sešla	bezva	sestava	
a	dobře	jsme	se	bavili.	Přestože	většina	zú-
častněných	musela	odejet	na	další	akce	a	
zpáteční	cestu	v	nedělním,	už	pravém	„Ser-
vácovém“	počasí	absolvovali	 jen	tři	zdatní	
cyklisti,	další	Příschlop	už	je	v	plánu.

Pavla Hanzlíková
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tj sokol 
Dětský	den

Dne	9.	6.	2012	TJ	Sokol	Želechovice	uspořá-
dal	v	areálu	pod	sokolovnou	a	na	ulici	4.	květ-
na	tradiční	dětský	den.	Pro	děti	byly	připraveny	
cyklistické	závody,	součástí	programu	bylo	i	vy-
stoupení	dětí	Mateřské	školky,	souboru	Valášek	
Základní	školy	v	Želechovicích	a	taneční	vystou-
pení	aerobiku	TJ	Sokol.	Velký	úspěch	u	dětí	i	do-
spělých	 diváků	 sklidilo	 vystoupení	 skupiny	 his-
torického	šermu	„Berendal“.	Po	šermu	nastoupil	
kouzelník	a	jeho	umění	zaujalo	všechny	přítom-
né.	Po	celou	dobu	dětského	dne	probíhaly	pro	
nejmenší	účastníky	hry	a	soutěže,	které	připra-
vilo	 Centrum	 pro	 rodinu	 Vizovice	 pod	 vedením	
paní	 Bláhové.	 Velká	 nafukovací	 skluzavka	 byla	
středem	zájmu	všech	dětí.	Ukázky	 rádiem	říze-
ných	modelů	autíček	byly	atraktivním	zpestřením	
celé	akce.	Na	závěr	bylo	přichystáno	předávání	
sladkých	odměn	za	splnění	 všech	deseti	disci-
plín,	slavnostní	dekorování	vítězů	z	cyklistických	
závodů	a	opékání	špekáčků.	

I	přes	 to,	 že	počasí	nebylo	 zcela	 ideální,	 tak	
díky	 obětavým	 organizátorům	 se	 akce	 vydaři-
la,	o	čemž	svědčí	i	cca	300	návštěvníků	(z	toho	
polovina	 dětí).	 Doufáme,	 že	
se	 vám	 dětský	 den	 líbil	 a	
věříme,	že	příští	ročník	bude	
ještě	úspěšnější!

TJ	 Sokol	 děkuje	 sponzo-
rům:	 fě	 Pegas	 Container,	
obci	Želechovice	nad	Dřev-
nicí,	 fě	 Metrans	 a.s.,	 Agas	
Group	s.r.o.,	paní	senátorce	
PaedDr.	 Aleně	 Gajdůškové,	
Cyklo	 ELEM	 panu	 Leoši.	
Macíkovi,	panu	Petru	Čeka-
lovi	P.D.	Cyklo	Želechovice,	
panu	 Pavlu	 Dvořákovi	 Řez-
nictví	 U	 Březíků	 Želecho-
vice,	 Petru	 Pastyříkovi	 a	
Centru	 pro	 rodinu	 Vizovice	
o.	 s.,	 pobočka	 Štípa,	 kteří	
podpořili	 Dětský	 den.	 Bez	
této	 podpory	 bychom	 tuto	
akci	 jen	 stěží	 uskutečnili.	
Děkujeme	 také	 obětavým	
pracovníkům	Červeného	kří-
že	pod	vedením	paní	Richte-
rové,	 kteří	 vzorně	 zabezpe-
čili	zdravotnickou	službu	po	
celou	 dobu	 akce.	 Poděko-
vání	za	obohacení	programu	
patří	 i	 ZŠ	 Želechovice,	 MŠ	
Želechovice	 a	 všem,	 kteří	
jakýmkoliv	dílem	pomohli	při	
organizaci	akce.	

Ing. Pavel Nosálek
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klub seniorů paseky

Vážení	přátelé,

tímto	příspěvkem	bych	ráda	přiblížila	činnost	
Klubu	 seniorů	 na	 Pasekách	 v	 prvním	 pololetí	
2012.

Zimní	období	bývá	chudší	na	akce,	 tak	naše	
členky	 alespoň	 napletly	 20	 párů	 ponožek	 pro	
Obecní	úřad	k	Vítání	občánků.

V	březnu	se	uskutečnily	první	besedy	-	jarní	a	
velikonoční.	

V	 dubnu	 jsme	 jako	 obvykle	 pořádaly	 velký	
úklid	–	jak	v	klubu,	tak	kolem	budovy,	a	nezapo-
mněly	jsme	ani	na	zastávky	ČSAD.

V	neděli	22.	4.	2012	mezi	nás	přišly	ženy	z Tlu-
mačova	a	jejich	písničkové	odpoledne	nás	pozi-
tivně	naladilo	a	vrátilo	ke	vzpomínkám	na	mládí.	
(viz	foto)

Posezení	 ke	 Dni	 matek	 a	 zároveň	 členská	
schůze	proběhly	opět	v	neděli,	a	 to	6.	5.	2012.	

Na	 úvod	 nám	 zahrály	 sestry	 Sýkorovy	 –	 což	
jsou	nové	obyvatelky	Pasek	–	a	protože	jim	to	
hezky	ladí,	máme	přislíbenou	opětnou	účast	na	

našich	setkáních.	Z	dalších	hostů	nás	po-
těšili	paní	senátorka	Alena	Gajdůšková	a	
pan	 Stanislav	 Pištěk.	 Nezapomněli	 jsme	
ani	na	naše	jubilanty	–	ti	dostali	kytičku	a	
menší	dárek.	Nechybělo	ani	malé	občerst-
vení,	a	tak	jsme	při	sousedském	povídání	
strávili	příjemné	nedělní	odpoledne.

Zdraví Vás
Božena Patáková

Turistika – senátorský chodníček – 26. 5. 2012

	 10.	 jubilejního	 senátorského	 chodníčku	 se	
nás	ze	Želechovic	zúčastnilo	14	turistů.	Celkem	
nás	bylo	 	daleko	víc	a	 zaplnili	 jsme	3	autobu-
sy.	Šli	 jsme	opět	starou	trasou,	takže		nejdříve	
autobusem	do	Val.	Klobouk,	kde	byly	k	pomní-
ku	československé	 vzájemnosti	 položeny	 kyti-
ce	 paní	 senátorkou,	 místopředsedkyní	 Senátu	
PaedDr.	Alenou	Gajdůškovou	společně	s	pod-
predsedničkou	 NRSR	 paní	 Renátou	 Zmajko-
vičovou,	 která	 se	 chodníčku	 účastnila	 poprvé	
přímo	 v	 terénu.	 Dále	 jsme	 odjeli	 do	 Pruského	
na	Slovensko,	kde	nás	srdečně		přivítal	starosta	
obce	tradičně	chlebem	a	solí,	došlo	i	na	pohoš-
tění	a	děti	z	místní	mateřské	školy	nám	zatanco-
valy	nejdříve	na	slovenskou	a	posléze		na	čes-
kou	písničku.	Nechybělo	ani	zasazení	nové	lípy.

Odtud	 jsme	odjeli	na	Vršatec	společně	 již	se	
slovenskými	účastníky	pochodu.	

Počasí	bylo	nádherné	a	šlo	se	opravdu	bá-
ječně.	 Vzpomínali	 jsme	 na	 loňský	 rok,	 kdy	 se	
někteří	brodili	kroupami,	avšak	 letos	nic	 tako-
vého	nehrozilo.	Po	hřebenu	Bílých	karpat	jsme	
došli	 až	 do	 Nedašova,	 kde	 nás	 čekal	 bohatý	
program	 a	 vylosování	 soutěže	 o	 znalostech,	
případně	 neznalostech	 historie	 senátorského	
chodníčku.	 Do	 naší	 želechovské	 skupiny	 byly	

vylosovány	3	ceny,	což	svědčí	o	dobrých	zna-
lostech	našich	turistů.	Byla	z	toho	velká	radost	
a	spokojenost.	Všichni	se	těšíme	na	další	roč-

ník,	 který	 byl	 jednohlasně	 odsouhlasen	 všemi	
účastníky.

Jindřiška Hurtová
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Úryvky z historie naší obce

zvony na želechovském kostele

„Vyjdi do polí
a chvíli seď a poslouchej,
co zpívá ti zvon.“
(Petr Ulrych, Javory)

Jen	 málokterý	 symbol	 hrál	 v	 životě	 našich	
předků	 tak	 významnou	 roli	 jako	 právě	 zvon.	
Jeho	 hlas	 vyprovázel	 novomanžele	 z	 koste-
la,	ale	loučil	se	s	lidmi	také	při	jejich	poslední	
cestě,	zval	věřící	k	bohoslužbám,	slavnostem	
a	 modlitbě	 při	 „klekání“,	 oznamoval	 čas,	 ale	
také	 varoval	 před	 hrozícím	 nebezpečím,	 ať	
už	ohněm,	povodní	či	útokem	nepřátelské	ar-
mády.	Svou	funkci	plnily	zvony	celoročně,	jen	
na	Zelený	čtvrtek	„odletěly	do	Říma“,	aby	se	
na	 oslavu	 Kristova	 vzkříšení	 na	 Bílou	 sobotu	
mohly	 vrátit	 a	 opět	 se	 slavnostně	 rozeznít.	
Mezi	tím	je	nahradily	skupinky	klabáčů,	chodí-
cích	po	vesnicích	a	tato	tradice	se	udržela	až	
do	dnešních	dnů.	Každý	zvon	má	svůj	vlastní,	
osobitý	a	nezaměnitelný	zvuk,	proto	 jeho	za-
slechnutí	 bylo	 také	 vytouženým	 zvukem	 do-
mova	pro	navrátilce	z	dlouhých	cest,	válek	či	
vězení.	Nelze	se	tedy	divit	hlubokému	vztahu	
předešlých	generací	právě	ke	zvonům	a	smut-
ku,	 se	 kterým	 nesli	 jejich	 případnou	 ztrátu.	
Byly	umístěny	nejen	na	farních	kostelech,	ale	
v	každé	vesnici	snad	byla	alespoň	kaplička	či	
zvonice.	V	dnešní	době	 již	máme	mnohé	 jiné	
prostředky,	které	nám	nahrazují	funkci	zvonů,	
avšak	jejich	hlas	stále	neutichá	a	zůstává	stej-
ným,	jak	ho	znali	naši	pradědové.	Jen	se	člo-
věk	musí	více	ztišit	a	zaposlouchat…

Také	v	našem	kostele	máme	4	zvony,	které	
(zejména	ten	nejstarší)	si	s	sebou	nesou	pozo-
ruhodnou	 historii,	 spjatou	 s	 dějinami	 země	 a	
našeho	kraje.	Ve	starých	záznamech	se	však	
můžeme	dočíst	i	o	těch,	které	zmizely	při	vál-
kách	a	byly	roztaveny	na	zbraně.

Nejvzácnější	a	nejstarší	 (tzv.	malý)	zvon	po-
chází	z	roku	1679	a	váží	160	kg.	Jsou	na	něm	2	
latinské	nápisy:	„Verbum	Domini	manet	in	ater-
num.	Anno	Domini	1679“	(Slovo	Hospodinovo	
zůstává	na	věky.	Léta	Páně	1679)	a	 „Si	Deus	
pro	 nobis,	 quis	 contra	 nos.	 Zelechovi:	 Cam:“	
(Je-li	 Bůh	 s	 námi,	 kdo	 proti	 nám?).	 Není	 bez	
zajímavosti,	že	první	citát	pochází	z	1.	listu	sv.	
Petra	a	druhý	z	listu	sv.	Pavla	Římanům.	Tento	
výběr	tedy	souvisí	s	patrony	našeho	kostela	a	
zvon	pamatuje	ještě	i	 jeho	původní	–	gotickou	
podobu	před	velkou	přestavbou	v	 roce	1737.	
O	tom,	že	byl	od	prvopočátku	v	Želechovicích,	
svědčí	 také	 zkratka	 obce,	 uvedená	 v	 druhém	
textu.	Zvon	byl	na	začátku	minulého	století	myl-
ně	považován	za	puklý,	v	roce	1922	však	bylo	
odbornou	prohlídkou	zjištěno,	že	pouze	špatné	
srdce	 vybilo	 na	 jedné	 straně	 prohlubeň	 a	 tím	
docházelo	k	deformaci	zvuku.	Byl	tedy	otočen,	
nasazena	nová	hlava	a	připevněno	i	nové	srd-
ce.	Zvon	bez	újmy	přečkal	1. sv.	válku,	avšak	
druhá	ho	 již	neminula.	V	 roce	1942	bylo	naří-
zeno	jej	sejmout	a	použít	k	vojenským	účelům.	
Smutným	symbolem	se	stala	skutečnost,	že	až	
do	 konce	 války	 zůstal	 v	 Želechovicích	 pouze	
umíráček.	 Ovšem	 historie	 tohoto	 nejstaršího	
zvonu	 překvapivě	 neskončila	 roztavením	 a	 k	

velké	 radosti	 tehdejších	obyvatel	došlo	k	 jeho	
záchraně.	Úřady	v	Praze	záměrně	pozdržovaly	
nejcennější	památky	z	republiky	pod	nejrůzněj-
šími	 záminkami	 (fotografování,	 dokumentace	
atd.),	 v	čemž	se	podařilo	vytrvat	až	do	konce	
války	a	v	srpnu	1945	 tak	mohl	být	 zvon	slav-
nostně	vrácen	na	želechovskou	věž,	kde	slouží	
dodnes	a	jeho	hlas	můžeme	samostatně	slyšet	
půl	hodiny	před	každou	mší	ve	všední	dny.

Zajímavý	 příběh	 může	 vyprávět	 také	 malá	
věžka	kostela	(s	kohoutem).	Od	roku	1869	na	
ní	 byl	 zavěšen	 zvon,	 vysvěcený	 u	 příležitosti	
1 000letého	výročí	smrti	sv.	Cyrila,	a	proto	jej	
zdobily	motivy	mariánské	a	cyrilometodějské.	
Byl	nazýván	„šifrůn“,	vážil	38	kg	a	zvonilo	se	
na	něj	táhlem	z	presbytáře	kostela.	Sloužil	až	
do	první	světové	války,	 roku	1917	byl	sejmut	
a	 odvezen,	 podobně	 skončil	 i	 tehdejší	 velký	
zvon,	 o	 kterém	 bude	 více	 zmíněno	 později,	

drobné	zvonky	z	přifařených	obcí	a	posléze	 i	
varhanní	 píšťaly.	 Po	 skončení	 války,	 když	 se	
situace	zklidnila,	byl	v	 již	samostatné	Česko-
slovenské	 republice	 místo	 „šifrůnu“	 pořízen	
zvon	nový	(tzv.	umíráček),	vyroben	firmou	Ad.	
Hillera	vdova	a	syn.	Zvon	váží	52	kg,	posvě-
cen	byl	na	jméno	sv.	Alois,	původně	byl	zavě-
šen	 taktéž	 na	 malé	 vížce,	 ovšem	 později	 byl	
z	 důvodu	 nedostatečné	 stability	 a	 nosnosti	
přemístěn	na	hlavní	 věž	kostela	a	 tam	zůstal	
do	dnešních	dnů.	Jak	již	napovídá	název,	plní	
smutnou,	avšak	nezbytnou	funkci	spojenou	s	
odchodem	 člověka	 z	 tohoto	 světa.	 Nese	 na	
sobě	nápisy:	„Ke	cti	a	slávě	Boží.	Hiller,	Brno.	
Ze	sbírky	ve	farnosti	pořízen	roku	1922.“

Poslední	dva	zvony	 jsou	 již	novějšího	data.	
Mariánský,	nebo-li	„velký“	pochází	z	roku	1983	
a	posvětil	jej	kanovník	Jan	Krist	z	Trnavy.	Váží	
přibližně	400	kg	a	nese	na	sobě	několik	nápisů:	

„Ulila	rodina	Dytrychova“	(Leticie	Dytrychová	z	
Brodku	u	Přerova),	„Maria,	zůstaň	matkou	lidu	
svému“	a	„V	jubilejním	roce	vykoupení	věnovali	
věřící	z	farnosti	Želechovice	1983.“

Nejmladší	zvon,	podobně	jako	nejstarší,	se	
opět	 váže	k	patronům	kostela,	 čemuž	odpo-
vídá	 i	 nápis:	 „Petr,	 první	 z	 apoštolů	 a	 Pavel,	
učitel	národů	předali	nám	Kristovo	učení.	Ulil	
Josef	 Tkadlec	 1996.“	 Na	 zvonu	 je	 také	 vy-
obrazení	obou	apoštolů	a	zvoní	3	krát	denně	
klekání	 (v	 6.00,	 ve	12.00	a	 ve	20.00).	Kromě	
toho	se	pak	přidává	k	„malému“	a	„velkému“	
zvonu	přede	mší	o	nedělích	a	svátcích.	Všech-
ny	čtyři	(včetně	umíráčku)	pak	společně	zvoní	
při	pohřebních	průvodech.	Pan	Josef	Tkadlec	
z	Halenkova	jej	ulil	nedlouho	před	smrtí,	prav-
děpodobně	jako	svůj	poslední	zvon.	Vysvěcen	
byl	30.	6.	1996	olomouckým	biskupem	Jose-
fem	Hrdličkou.	Váží	115	kg.

Jak	 již	 bylo	 zmíněno,	 kromě	 zvonů,	 které	
dnes	nalezneme	na	věži,	máme	také	historic-
ké	údaje	o	 těch,	které	u	nás	sloužily	v	minu-
losti	a	byly	odvezeny	ve	válečných	obdobích.	
Velmi	vzácným	byl	velký	zvon	(vážil	396	kg)	z	
roku	1760.	Zajímavý	byl	 tím,	že	připomínal	2	
významné	události	 z	 tohoto	období	 –	 sňatek	
19letého	Josefa	II.	(pozdějšího	císaře)	se	stej-
ně	starou	Isabellou	Parmskou	a	bitvu	u	Thor-
gova,	kde	byli	sice	Rakušané	Prusy	poraženi,	
ale	vojsko	Fridricha	II.	to	stálo	13	000	mrtvých.	
I	 tento	 zvon	 posloužil	 vojenským	 účelům,	 v	
květnu	1917	jím	bylo	za	přítomnosti	zástupců	
obce,	školy	a	farnosti	(starosty	Fr.	Motýla,	fa-
ráře	I.	Kunce,	kostelníka	J.	Kudělky,	nadučitele	
C.	Horáka,	J.	Březíka,	J.	Vernera	a	mnoha	dal-
ších	dětí	i	dospělých)	na	rozloučenou	naposle-
dy	odzvoněno	poledne,	poté	byl	 sňat	s	věže	
a	odvezen	na	nádraží	do	Lípy.	Od	té	doby	již	
nebyl	u	nás	nikdy	spatřen.

Jako	 náhrada	 byl	 v	 roce	 1925	 posvěcen	
nový	zvon	o	váze	461	kg	na	jméno	sv.	Cyril	a	
Metoděj.	Ulila	jej	firma	Ad.	Hillera	vdova	a	syn	
v	 Brně	 a	 symbolicky	 byl	 přivezen	 dráhou	 do	
Lípy,	kde	zůstal	několik	dní	a	poté	byl	ověn-
čeným	vozem	se	zapentlenými	koňmi	starého	
Petra	 Kubína	 dopraven	 do	 kostela.	 S	 úsmě-
vem	pak	čteme	ve	 farní	 kronice:	 „…zvon	byl	
v	Lípě	uložen	ve	stodole	jmenovaného	stařeč-
ka,	který	jej	jako	děcko	střežil,	v	noci	ozbrojen	
dvojkou	 obcházel	 stodolu	 až	 do	 dne	 odve-
zení	do	Želechovic.“	Posvětil	 jej	biskup	Karel	
Wisnar	29.	6.	1925	při	slavnosti,	jejíž	součástí	
byla	i	pouť	a	biřmování	(jen	ze	Želechovic	274	
biřmovanců).	Kmotrami	zvonu	byly	paní	Reč-
ková,	 mlynářka	 z	 Klečůvky,	 s	 dcerou,	 které	
slavnostně	na	zvon	poklepaly	mosazným	kla-
dívkem.	Vydržel	však	u	nás	pouze	necelých	17	
let	do	roku	1942,	kdy	byl	společně	s	nejstar-
ším	zvonem	z	roku	1679	odvezen	a	na	rozdíl	
od	něj	se	již	nevrátil.

Pavel Hurta
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svozy odpadu v roce 2012

Sáčkový	svoz	
plastů	-		
1x	měsíčně

3.	1. 31.	1. 28.	2. 27.	3. 1.	5. 5.	6. 3.	7. 31.	7. 4.	9.

2.	10. 30.	10. 27.	11.

Svozy	
nebezpečného	
odpadu

16.	6. 10.	11.

Svozy	
mobilního	
odpadu

28.	4. 16.	6. 15.	9. 10.	11.

Zdenka	Sousedíková	 91	let
Ludmila	Hrazdirova	 90	let
Rudolf	Gargulák	 90	let
Antonín	Jahůdka	 85	let
Josef	Divoký	 75	let
Jarmila	Tonhauserová	 75	let
Eva	Rosíková	 75	let
Danuše	Medková	 75	let
Jarmila	Wernerová	 70	let
Ivo	Thurner	 70	let

Petr	Strnadel	 70	let
Emilie	Novotná	 70	let
Vlasta	Šimoníková	 65	let
Vojtěch	Čičela	 65	let
Stanislav	Pištěk	 65	let
Pavel	Smrčka	 65	let
Zdeněk	Horák	 65	let
Vladimír	Balajka	 65	let
Miroslav	Chmela	 65	let

jubilanti v naŠí obci květen - červen 
2012

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.
Upozornění:	Kdo	si	nepřeje	být	uváděn	v	rubrice	jubilanti,	

nahlaste	svůj	nesouhlas	na	obecním	úřadě.
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